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Cariere în Drept | De vorba cu Maria Stanca, unul dintre mai buni studenți ai

Facultații de Drept din cadrul Universitații din București - promoția 2023, care a

ales profesia de notar: ”Pentru cei care își doresc o profesie juridica, într-adevar,

Facultatea de Drept nu se parcurge cu lejeritate, volumul de studiu și cerințele fiind

considerabile. Îmi place foarte mult sa lucrez cu oamenii și sa dau înapoi societații;

practicând dreptul, simt ca tocmai asta fac”

Dupa finalizarea studiilor de licența, Maria Stanca a ales sa practice exclusiv Dreptul Civil.  „Motivul este,

pe cât de simplu, pe atât de determinant: este cu și despre oameni, în ipostazele și cu provocarile lor de zi cu

zi”, puncteaza tânara. A facut parte din galeria celor mai buni studenți ai Facultații de Drept din cadrul

Universitații din București - promoția 2023, urmând în paralel și Colegiul din cadrul Paris | Pantheon

Sorbonne. Dupa încheierea acestei etape, a ales sa susțina, în noiembrie 2023, examenul de admitere în

profesia de notar.  În prezent își desfașoara activitatea ca notar stagiar, pregatindu-se temeinic sub

îndrumarea mentorului sau, care o ajuta sa se dezvolte atât din punct de vedere uman, cât și profesional.

Înca din copilarie a visat la o profesie dedicata oamenilor, iar de aici s-a nascut și dorința ei de a-și îndrepta pașii

catre o instituție de învațamânt din domeniul juridic. „În copilarie, ori de câte ori eram întrebata „ce vreau sa ma

fac când o sa fiu mare”, raspunsul privea invariabil studiile la Facultatea de Drept. Ca atare, cred ca în sinea mea,

am simțit ca locul meu este în lumea Dreptului și am urmat aceasta direcție fara sa îmi mai pun întrebari.

Pregatirea am început-o în clasa a XI-a, neavând alte variante”, marturisește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

A susținut admiterea la facultate în 2019, iar punctajul obținut i-a permis sa urmeze studiile la buget. Din punctul

sau de vedere, rezultatul la acest examen nu a avut nicio influența asupra parcursului sau ulterior.

Maria a terminat Colegiul Național „Sf. Sava”, din București și spune despre anii de liceu ca au fost poate cei mai

frumoși de pâna acum. „Am avut oportunitatea de a ma dezvolta cultural, personal și social, prin prisma

contactului cu teatrul, cu voluntariatul și cu participarea la olimpiade. În realitate, consider ca în liceu am facut, cu

o ușoara timiditate, primii pași spre a-mi deschide mintea și sufletul”, argumenteaza tânara.
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„Dreptul nu este facil, dar este fascinant”

Odata cu admiterea la facultate a început o etapa noua în viața sa, etapa pe care o analizeaza acum și despre care

spune ca, daca ar avea posibilitatea de a face o modificare, ar schimba modul cum s-a raportat la facultate, în

sensul ca ar privi parcursul sau academic cu puțin mai multa detașare.  

Maria Stanca își amintește și acum despre prima sesiune, pe care o caracterizeaza ca fiind una „terifianta”.

„Trecerea de la volumul de studiu din liceu la cel din facultate nu este nici pe departe ușoara, iar eu am resimțit

acest lucru destul de puternic. Principala lecție a fost, în mod cert, ca trebuie sa înveți serios din timpul

semestrului, nu doar sa citești (!). Studenții fac distincția aceasta între „a învața” și „a citi”, iar acesta din urma nu

asigura o trecere tocmai lina prin furtuna sesiunii. Cu privire la  urmatoarele sesiuni… stresul nu aș putea spune ca

s-a diminuat, însa eram mai pregatita psihologic sa îi fac fața. Deja știam ce am de facut, știam la ce sa ma aștept,

nemaifiind pusa în situația necunoscutului”, explica interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Privind în urma, tânara a ajuns la concluzia ca studenția sa a fost atipica și de aceea nu știe daca le poate oferi celor

care acum se pregatesc pentru aceasta etapa sfaturi prețioase. „Urmând doua școli în paralel (Facultatea de Drept

din cadrul Universitații din București și Colegiul din cadrul Paris I Pantheon Sorbonne, N.R.), timpul pe care îl

aveam se dovedea adesea limitat, astfel ca mi-l petreceam preponderent studiind. Ca atare, nu știu daca aceasta

este neaparat rețeta succesului academic, lipsindu-mi cumva elementul social din ecuația studenției mele. Mulți

dintre colegi se pregateau și pentru gale sau excursii de team building, spre pilda. Astfel, privind retrospectiv, cred

ca o „studenție de succes” presupune nu doar studiu, ci și investirea timpului în relația cu sine și în crearea de

conexiuni cu ceilalți colegi”, precizeaza Maria.

În opinia sa, pentru orice tânar esențial este sa urmeze studiile într-un domeniu care îi place. „Uneori, însa, e

nevoie de puțina rabdare sa descopere ce e potrivit pentru el, iar asta este una din virtuțile necesare pentru orice

tânar. De asemenea, l-aș sfatui sa își cultive reziliența psihologica și curiozitatea. Dreptul nu este facil, dar este

fascinant.”, atrage atenția interlocutoarea 

Biz

Lawyer.
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Studenții au nevoie de cât mai multa practica

Chiar daca a finalizat facultatea cu cele mai bune rezultate înregistrate de absolvenții din generația sa, Maria nu a

pus mare preț pe acest lucru, fiind de parere ca media în sine nu prea a contat în parcursul sau ulterior. „În schimb,

au contat eforturile pe care le-am depus pentru a obține acea medie, pentru ca mi-au asigurat o baza solida de

cunoștințe, ușor de accesat acum, când desfașor activitate profesionala”, nuanțeaza tânara.

Programa de învațamânt derulata de Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București a fost schimbata

dupa ce Maria și-a susținut licența și este și ea curioasa în a descoperi rezultatele modificarilor aduse în pregatirea
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viitorilor juriști. „Cheia, cred eu, este în desfașurarea practicii. Programa prevede prea puține ore de practica

obligatorie, care se realizeaza pe timpul verii. Cred ca ar fi utila calibrarea teoriei cu mai multa practica, care sa

sedimenteze înca din timpul anului universitar informațiile acumulate la cursuri. De asemenea, cred ca ar fi utila

eliminarea posibilitații de a echivala practica obligatorie cu participarea la anumite evenimente care nu presupun

desfașurarea efectiva de activitați practice”, susține interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Maria amintește faptul ca Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București are mulți profesori

remarcabili, iar acest aspect este un mare plus. „Aș adauga, indubitabil, posibilitatea de a urma cursurile Colegiului

din cadrul Paris I Pantheon Sorbonne, fiindca ofera o perspectiva comparativa de studiu, extrem de complexa și de

valoroasa. În ceea ce privește minusurile, aș spune ca sunt multe materii unde, din pricina modului în care sunt

structurate sau predate, accentul cade înca pe teorie excesiva, cumva îndepartata de realitatea actuala”,

completeaza tânara.  

Referindu-se la perioada dupa absolvire și la intrarea în profesie, Maria subliniaza faptul ca totul depinde de

obiectivele urmarite. „Pentru cei care își doresc o profesie juridica, într-adevar, Facultatea de Drept nu se parcurge

cu lejeritate, volumul de studiu și cerințele fiind considerabile. Iar din experiența proprie, perioada premergatoare

admiterii în profesie – în speța, în profesia de notar –  a fost draconica. Au fost luni întregi în care învațam câte

12-14 ore pe zi, cu toate ca aveam un bagaj solid de cunoștințe înca din timpul facultații. Tind sa cred ca

deschiderea pieței muncii pentru absolvenți este direct proporționala cu gradul de pregatire și de deschidere spre a

învața lucruri noi (constant). Ce mi-aș dori (sau mi-aș fi dorit) sa se întâmple în pregatirea mea este sa existe o

preocupare în mediul universitar (și) pentru tranziția de la student la absolvent: așteptarile proprii unui examen de

admitere, gestionarea unui „eșec”, provocarile inerente profesiilor și practicii juridice. Sunt conștienta, fara

îndoiala, ca sunt etape prin care fiecare tânar trebuie sa treaca, pentru a experimenta pe propria piele și reușitele, și

dezamagirile academice și profesionale, însa nu pot nega utilitatea unei abordari direcționate și astfel”, transmite

tânara.

Cu toate acestea, puncteaza ca, daca ar trebui sa o ia de la capat, „fara îndoiala” ar alege același drum. „Aici este

locul meu și daca ar fi nevoie sa o iau de la capat de o suta de ori, de fiecare data aș alege la fel. Îmi place foarte

mult sa lucrez cu oamenii și sa dau înapoi societații; iar practicând dreptul, simt ca tocmai asta fac. Ce aș schimba,

însa, ar fi modul cum ma raportez la facultate, în sensul ca aș privi parcursul meu academic cu puțin mai multa

detașare. În mod cert, gradul de dificultate este principala așteptare confirmata”, marturisește Maria Stanca.   

În acest moment interlocutoarea 

Biz

Lawyer își desfașoara stagiatura, beneficiind de suportul notarului sau

coordonator, despre care spune ca îi este mentorul lânga care a crescut uman și profesional înca din anul I. „Este

un om de excepție, care m-a învațat una din cele mai prețioase lecții: în tot tumultul lumii juridice, eu sa ramân un

om fara orgolii, modest și integru. Pot spune ca m-a pregatit nu doar pentru profesie, ci și pentru viața; și pentru

acestea, îi sunt infinit recunoscatoare”, încheie tânara intervievata de 

Biz

Lawyer.
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